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Vážení Tepličáci, 
děkuji všem, kteří jste přišli ke komunálním volbám a uká-
zali tak, že Vám osud našeho městečka není lhostejný. Vo-
lební účast 53,42 % předčila všechna města v nejbližším 
okolí. Děkuji těm, kteří odevzdali svůj hlas některému 
z našich koaličních partnerů. Díky Vám můžeme společně 
pokračovat v cestě, kterou jsme nastoupili před čtyřmi ro-
ky. Kandidáti volebních stran Svornost, Změna pro město, 
KSČM a nezávislí kandidáti získali v zastupitelstvu sedm 
židlí z jedenácti.  
 
Ustavující veřejné jednání zastupitelstva je plánováno na 
středu 19. 10. 2022 od 17 hodin ve školní jídelně. 

 
Ani volby u nás nepřibrzdily stavební ruch. Proběhlo přepojení 
na nové kotle v kotelně na náměstí Aloise Jiráska. Obyvatelé 
bytových domů a Domova Dolní zámek to poznali na krátko-
dobém omezení dodávek tepla a teplé vody. Položen byl asfal-
tový koberec v ulici Nádražní.  

 
Konec prázdnin a blížící se podzim je v Teplicích bohatý na 
pravidelné významné akce. První je Mezinárodní horolezecký 
filmový festival. Letošní se dle ohlasů opravdu vydařil. Po-
drobněji se k němu vrátíme v příštím čísle. Také navazující 
maraton horských kol Rallye Sudety a turistický pochod Tep-
licko-adršpašská 33 proběhly úspěšně a jejich pořadatelům 
patří za přípravu poděkování. 
Poděkovat chci také občanům Lachova, kteří v chladném a 
větrném počasí přispěli k výsadbě aleje kolem cesty mezi past-
vinami Na Kostele   

 
a všem kteří pomáhali se stavbou nafukovací haly Sportcentra. 
I přes nepředvídatelnou situaci v budoucích dodávkách a ce-
nách energií, jsme se rozhodli halu pro zimní provoz připravit. 
Počítáme také s přípravou sjezdovky pro lyžařskou sezonu, ale 
o zahájení provozu rozhodneme až bezprostředně s nástupem 
zimy. 

Josef Bitnar, starosta 
 

 
 

Vážený pane Bitnare, 

jaký to byl hezký víkend. Tolik drahých lidí, tolik krásných 
okamžiků. A tak málo času! Děkuji vám za vaši podporu a 
mnoho dárků: takové krásné, nádherné knihy, čajovou konvici 
pro můj dobrý ranní čaj, pera a mnoho květin. Knihy jsou vy-
nikající! Doufám, že se brzy uvidíme. Všichni Weckelsdorfeři 
jsou vždy vítáni. Dva lidé mohou zůstat s námi, pokud jsou 
kolem. Poslala jsem dopis jako poděkování a 2 fotky mé babič-
ky a maminky. Těším se, že Wekelsdorf/Teplice znovu na-
vštívím. 

Liebe Grüße an Sie und die Heimat 

Ihre Beate Baron 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Erlangen, 4. září 2022 
 
Vážený pane starosto Bitnare! 
Kvůli problémům s počítačem Vám mohu napsat až nyní a 
poděkovat Vám za vřelé přijetí v mém rodném městě. Dobře 
jste se postarali o to, aby můj pobyt v Teplicích byl velmi pří-
jemný. 
Umožnili jste mi také mluvit s dobrými známými z mé činnosti 
týkající se stavby památníku na Bukové hoře a hrobu (obětí 
masakru na Bukové hoře) ve Vysoké Srbské. 
Celý hasičský sbor se seřadil, aby mě pozdravil jako bývalého 
hasiče. 
Jako syn vášnivého včelaře jsem se seznámil s předsedou vče-
lařského spolku v Teplicích.  
Manžel paní Moravcové jako správce rybníka mi ukázal nový 
vrt pramene, který dodává cenné zásoby minerální vody. 
 
Rád bych vám znovu poděkoval za pobyt v Teplicích, který jste 
mi umožnili. 
Tekutý dárek, který jsem od Vás dostal, jsem si opravdu užil. 
Za to Vám co nejsrdečněji děkuji. 
 
S pozdravem Vám a mému starému domovu  
Gotthard Schroll 

SLOVO  STAROSTY   DOPISY PODĚKOVÁNÍ  

K SRPNOVÝM OSLAVÁM  MĚSTA 



 
Zvolení zastupitelé 

Výsledky jednotlivých kandidátních listin 

VÝSLEDKY VOLEB DO  

ZASTUPITELSTVA MĚSTA  



 
Adaptační kurz šesté třídy 
Ve dnech 12. – 13. 9. 2022 jsme uskutečnili adaptační kurz pro 
žáky šesté třídy. Našim zázemím byl zámek Bischofstein na 
Jiráskových skalách. Cílem pobytu bylo podpořit dobré vzá-
jemné poznání (žáků i jejich třídní učitelky) v různých běž-
ných i nestandartních situacích, zlepšení schopnosti spolupráce 
s ostatními spolužáky a vytvoření pozitivního klima ve třídě 
podporujícího úspěšnou a příjemnou celoroční práci. To vše 
především pomocí her a zážitkového programu, který pro nás 
připravil lektor z DDM Ulita Broumov – pedagog volného 
času Gerd Weinlich. Žáci si prošli různými typy her (např. 
poznávačky, otrhávačky, hry na zpětnou vazbu, noční hra aj.). 
Společné chvíle jsme trávili i procházkou přes Teplické skály a 
výstupem na rozhlednu Čáp. 

Třídní učitelka Mgr. Andrea Plná 

Den volného času 
Ve čtvrtek 15. 9. vyrazili naši prvňáci  do Broumova na akci 
Den volného času, aneb jak se bavit po škole. Akce pořádaná v 
rámci projektu MAP II je zaměřená na představení subjektů 
neformálního a zájmového vzdělávání, kde mohou děti rozvíjet 
své schopnosti a dovednosti. Žáci si mohli vyzkoušet  judo, 
box, golf nebo také šachy pod vedením zkušených lektorů. Na 
závěr zajímavé akce si poslechli koncert Teachers band ZUŠ 
Broumov a na pódiu si mohli vyzkoušet různé hudební nástro-
je. 

Mgr. Michaela Meisnerová  

 
 

Výlet do Hradce Králové 
Dne 15.9.2022 jsme pro velký zájem opět navštívili Hradec 
Králové, konkrétně „Bílou věž“, v rámci programu „Patriotem 
kraje“. 
Bílá věž je koncipována jako interaktivní muzeum a je z ní 
nádherná vyhlídka do kraje. 
Na Starém náměstí jsme si ještě prohlédli Galerii Moderního 
umění a chrám Svatého Ducha. 
Počasí nám celkem přálo a tak jsme část Hradce prošli pěšky. 
Odměnou nám byl oběd v KFC. 
                                Za II. speciální třídu Mgr. Kateřina Zelená 

ZPRÁVY  ZE  ZÁKLADNÍ   

A  MATEŘSKÉ  ŠKOLY  A  ZUŠ 



ZUŠ Broumov představuje 
 
Ludmila Zemanová 
Za dobu jejího působení na naší škole vychovala řadu muzi-
kantů. Učí především v Meziměstí, její žáky však nalezneme i 
v Broumově; vyučuje hru na klavír a také hru na kytaru. 
O tom, jak paní učitelka Zemanová nahlíží na umění a svou 
práci, se můžete dočíst v rozhovoru s ní. 
 
Co Vás přimělo hrát na klavír? 
Narodila jsem se do hudební rodiny, zpívali jsme, hráli, těsně 
před mými 3. narozeninami ráno mamka stlala a já se postavila 
ke klavíru a hledala tóny, nějakou náhodou jsem nahmátla ‘‘c‘‘ 
a zahrála písničku. Zaujalo mě, jak to je snadné a zvukově 
krásné. Maminka to slyšela, vysadila mě na židli a tak to zača-
lo. Klavír je zvukově i vizuálně nádherný nástroj budící úctu, 
lepší se sotva najde. Úžasné jsou i varhany s veškerou kostelní 
akustikou, která k nim patří a kterou naši předkové uměli i bez 
elektrického proudu, betonu, mikrofonů a všeho dalšího 
„nezbytného“ s takovou pokorou, láskou a úctou postavit a 
hudbu hrát. 
 
Jaké jsou přednosti klavíru a naopak jaká úskalí hra na 
klavír přináší? 
Úskalím i předností je pro každého něco jiného. Někdo dobře 
čte z not, někdo líp improvizuje, pro někoho je těžké v každé 
ruce hrát něco jiného, apod. Každopádně se člověk učí nejen 
hře, ale také sebepřekonávání, vůli a pokoře, nikdy tu člověk 
nemůže říct „už umím všecko“ , nebo „zahrál jsem tu nejtěžší 
skladbu“. Ale už sama vůle učit se další a další skladby a jít za 
tou krásou člověka zušlechťuje a činí vnitřně velmi šťastným a 
radostným. Úskalím je třeba právě to vystupování a měnlivost 
prostředí, nástrojů a sálů, publika, jeho zaměření a očekávání, 
atd. Sice máme dnes digitalizaci všeho - nahrávky apod. - ale 
ani to nepomůže, nikdy nejste s nahrávkou zcela spokojení a 
také nikdy to není živý koncert se vší jedinečností chvíle a 
vzájemným obdarováním se s publikem, kdy oba jsou spolu-
tvůrci na tom společném silném okamžiku, který se už nikdy 
nebude opakovat. Tak to ale je vlastně s každým okamžikem 
života, ať jsme kdekoliv a děláme cokoliv, vždy to je jen jed-
nou načisto a už se ta možnost nevrátí. Proto je život tak vzác-
ný a tak by se s ním mělo zacházet. Předností klavíru je beze-
sporu jeho soběstačnost, je sám sobě orchestrem. Nevýhodou 
je, že klavír není všude, jak to bývalo dřív. Digitální klavír je 
pak úplně jiný od základu tvorby tónu až po jeho určení. 
 
Čím Vás umění naplňuje? 
Kdo někdy čichl k jakékoliv umělecké činnosti, ten myslím už 
nemohl zpátky. Být s uměním, ať už jako aktér, nebo poslu-
chač, otvírá neomezený a možná jediný vpravdě svobodný 
komunikační prostor vybízející k další a další pouti a dalšímu 
dialogu, ať s diváky, nebo třeba „jen“ v samotě s všehomírem. 
Těžko člověk najde něco dalšího, co člověka dokáže tak napl-
nit krásnem. Je v něm krása i láska. I když je jasné, že umění 
se dá také použít jako ventil přepětí, nespokojené společenské 
zrcadlo, destruktivní výpověď, či asi nejhůř plochá digitální a 
dnes poněkud všudypřítomná bezduchá mechanická kulisa 
života. To s opravdovým posláním nemá nic společného, ač se 
tím někteří lidé dovedou i proslavit a dobře uživit, bohužel - 
stále se někdy necháme o kvalitu života ochudit přemírou digi-
tálního světa a vjemů z něj. Riziko svobody je v tom, že když 
ji dostane ne úplně zralé lidstvo, tak že ji neumí dobře žít. Svo-
boda znamená sebekázeň a lásku k životu, světu, i přírodě jako 
takové. Vše stvořené nám nebylo dáno ke zničení. 
„Jednodušší, pohodlnější, rychlejší“ cesty nás neobohatí a ni-
kam nedovedou, můžeme se odcizit druhým i sami sobě a být 
tak bezdomovci na vlastní planetě, kterou si tím zničíme. Prá-
vě umělecká činnost ale dokáže odrážet naši duši a oslovovat 
okolí, budit to lepší v nás včetně radosti, reflektovat subtilně i 
podprahový život a být novou realitou. Umění je úžasný pro-
stor, např. tanec je skvělá platforma pro děvčata i pro kluky, 
učí nejen síle, ale i výrazu a dialogu a jemné sebekázni. Je to 

nádherný prostor k vyjádření. 
  
Jaké je Vaše oblíbené umělecké dílo? 
Samozřejmě každý člověk prochází různými životními období-
mi a hledá odpovědi v tom, co s ním právě rezonuje. A samo-
zřejmě ho ovlivňuje i jeho okolí a vzory i stav a problémy spo-
lečnosti, ve kterých se to vše odráží a ztvárňuje. V současnosti 
se cítím doma v Bachovi a Beethovenovi, jejich obsažnosti 
sdělení a úchvatných harmonických postupech hlasů a stavby, 
člověka přivádí stále v úžas bohatost nových a nových souzvu-
ků a harmonií tvořených při tom v přísném řádu. Dlouhé obdo-
bí jsem milovala skladby Chopina, Schumanna, Liszta, Musor-
gského, Smetany, někdy zas dynamiku George Gershwina, 
Jaroslava Ježka, nebo novou melodiku Jiřího Dvořáčka, Jirky 
Gemrota, jehož skladby jsem veřejně jako první hrála, a mno-
ho dalších. A v době totality, jejíž chapadlům neunikli zejména 
umělci, kteří, jak v dějinách už mnohokrát, poukazovali na to, 
co se děje a dodávali svým uměním sílu lidem kolem, jsem 
hrála s kapelami klidně např. art-rock, později jazz-rock i punk 
a další. Také jsem zpívala a hrála na kytaru písně Kryla a Ka-
ráska, stmelovalo to okruh lidí napříč všemi druhy umění trpí-
cích tehdejšími represemi. Dodnes pro mě silná rozporuplná 
vzpomínka na vše bolestné i opravdové a posilující kolem to-
ho. Dnes už si ale spíš zahraju úžasné věci Bachovy, hudbu o 
nic míň temperamentní a bohatou, než je jakákoliv emotivní 
muzika, je to tam všechno, jen jinou formou, stále překvapující 
svou bohatostí a dokonalostí. 

 

Kdo je pro Vás nejzajímavějším umělcem a proč? 
Dějiny české hudby jsou velmi bohaté a často se pojí i s po-
hnutými obdobími, kdy dovedly stmelit národ a dodávat sílu a 
statečnost. Veškeré umění má své velikány. Velmi mě zaujal 
kanadský klavírista Glenn Gould, jeho osobnost i zvláštní od-
vážný způsob interpretace, spisovatel Thomas Bernhard, který 
o něm psal a napsal i další velmi vnitřní jedinečné knihy hrané 
také nedávno i u nás v ND, tanečník Václav Nižinskij, v jehož 
choreografii tančili umělci na festivalu Zlatá Praha atd. V kaž-
dém uměleckém žánru jsou „vyvolení“ a žasneme nad jejich 
odkazy stále. Jsou jedni z největších umělců, kteří kdy žili, ne 
vždy obecně známí. Ztělesňují podle mě uměleckou pokoru i 
hrdost služby daru talentu, která neguje ego a nechává vyznít 
vše nadčasové a věčné bez jakékoliv lidské pýchy. Technika, 
technický pokrok dokáže mnoho. Ale do umění se vejde na-
prosto všechno - věčnost, nadčasovost, svět hodnot tak, jak byl 
stvořen ne opravovaný námi lidmi, ale uměním naplňovaný 
znovu a znovu. Jistě bych našla mnoho dalších jmen. 
 
Co Vám jakožto pedagogovi dělá radost? 
Co jiného než děti. Práce s dětmi je jediné, co má smysl, co 
může zachránit svět, až z nich vyrostou opravdu duchovně a 
citově bohatí lidé. Cesta k umění je výchova i vnitřní zrání. 
Bez něho nemůže být duchovního pokroku a lidskosti. Chyt-
rost je fajn, ale s moudrostí sama o sobě moc společného ne-
má. I v pokrokovém světě narážíme na odlidštění a sobectví v 
samotných strukturách lidské společnosti, a pocit osamění me-
zi lidmi je jeden z nejničivějších a nejsmutnějších. Hudba ale 
může lidi spojovat tím nejkrásnějším způsobem. Jsem velmi 
šťastná, když mohu vidět své bývalé žáky jako umělce úspěšné 
ve světě, pedagogy na uměleckých vysokých školách, kolegy 
na naší hudebce, nebo různě jinak působících např. v církev-
ních sborech, nebo jako zvukaře, či jen jako lidi, kteří k umění 
mají díky rokům trávených s hudbou vztah a užitek, prostě 
patří do jejich života. To mě skutečně hřeje u srdce a potvrzu-
je, že umění má stále v životě člověka velký smysl, zejména v 
dnešní technokratické odlidšťující a příliš rychle zdigitalizova-
né společnosti. 
 
Co byste vzkázala mladému člověku, který se zajímá o 
umění? 
Řekla bych mu, že je zachráněn :-). Každému dítěti přeju zku-
šenost s jakýmkoliv uměleckým žánrem, ono se to propojuje a 



doplňuje a svým způsobem opravdu uvolňuje a zachraňuje 
člověka. A hudebka je bez nadsázky vzácný prostor takového 
setkávání. Kéž je ho kolem nás stále dostatek. Na pohraničním 
Broumovsku to je možná těžší, ale osobností i krásných pro-
stor tu máme dost a dost. Buďme za to vše vděční a užívejme 
si to naplno k našemu společnému i osobnímu štěstí a spoluna-
žívání.  
Paní učitelce Zemanové za rozhovor vřele děkujeme. 

Za ZUŠ Broumov Martin Ptáček 
 

 

Sté výročí letecké nehody u Teplic nad Metují  
Je to už deset let, co jsem pro sborník Rodným krajem psal 
článek o letecké nehodě, která se zapsala do Československé 
letecké historie, jako první letecká nehoda civilního letadla se 
smrtelnými následky na našem území. Článek vyšel pod ná-
zvem „Orel z Krymu zahynul na hřebenu Teplických skal“ v 
Rodném kraji v č. 45, v roce 2012. Tehdy jsem v článku popi-
soval poměrně dobrodružný život pilota ruské národnosti Pav-
la Vladimiroviče Argejeva, který se narodil v Rusku dne 1. 
března 1887, v Jaltě na Krymu. V letech první světové války 
létal střídavě na ruské frontě a ve francouzské „Armée de 
l'Air“ pod jménem Paul d'Argueff. Vzhledem k místu jeho 
narození si během času vysloužil od kolegů přezdívku „Orel z 
Krymu“ a na konci první světové války měl na kontě 15 
vzdušných vítězství a dvě sdílená. Poslední válečné měsíce 
působil jako vojenský pilot ve Francii, po skončení války se z 
politických důvodů odmítl vrátit do rodné země a zůstal v zemi 
galského kohouta. Zde přijal místo pilota v nově vzniklé fran-
couzsko-rumunské společnosti F.RA., která začala podnikat v 
letecké přepravě poštovních zásilek a v omezené přepravě 
osob.  

Pavel Vladimirovič Argejev - Paul d'Argueff byl v bojích ve 
Francii dekorován Rytířem čestné legie a nositelem Válečného 
kříže. V bojích v Rusku si vysloužil Řád svatého Jiří, Řád sva-
tého Vladimíra, Řád svaté Anny a byl držitelem Zlaté šavle za 
statečnost. 
Foto z archivu autora 

V roce 2012, kdy jsem psal článek k devadesátému výročí ne-
hody, jsem měl poměrně podrobně zmapovaný životní příběh 
Orla z Krymu, ale neznal jsem místo, kde s letadlem havaro-
val. Místo jsem nemohl nalézt ani mnoho let poté, přesto, že 
jsem tomu věnoval nemalé úsilí a poměrně dost času. Všechny 
nezdary byly zapříčiněny dezinformací, kterou jsem obdržel 
před mnoha lety a podle které letadlo v osudný den 30. října 
1922 zavadilo v mlze křídlem o skalní věž Biskup a poté hava-
rovalo. Proto jsem, stejně jako další hledači, hledal marně mís-
to dopadu poblíž této skalní věže. 
Obrat v hledání místa nehody nastal až na podzim roku 2020, 
kdy se do hledání vložil Pavel Bednář, který neznal dezinfor-
maci o skalní věži Biskup a začal hledat podle svého, dalo by 
se říci „selského rozumu“. A po několika dnech hledání byl 
nakonec úspěšný. 
Nalezl místo, které se shodovalo s dobovou fotografií a v lesní 
hrabance se mu podařilo nalézt i celou řadu drobných součás-
tek a úlomků z letounu, které zde ležely už téměř sto let. 
Avšak místo nálezu bylo asi půl kilometru vzdálené od místa, 
kde jsme doposud hledali.  
Pavel Bednář věděl, že se také již mnoho let také snažím místo 
nehody nalézt a pokoušel se mě kontaktovat. Přesto, že se tem-
né síly snažily našemu setkání zabránit, nakonec jsme se 
s Pavlem Bednářem sešli a vzájemně si vyměnili veškeré in-
formace. Pavel Bednář o nálezu informoval leteckého badatele 
pana Pavla Krejčího, který identifikoval některé nalezené sou-
částky jako torzo rozdělovače, fragmenty z bloku motoru L. 
Diettrich 12Da, kování z kostry draku letounu a celou řadu 
dalších drobných kovových a bakelitových součástek a několik 
skleněných střípků z palubních přístrojů.  
Nejzajímavějším nálezem je dobová pečeť z poštovního pytle s 
opisem BUREAU DU BOURGET, pochází z místa, kde měla 
letecká společnost domovskou stanici. 
Ostatky pilota byly nejprve uloženy na zámečku Skály, poté 
převezeny na hřbitov do Horních Vernéřovic. Odtud putovaly 
do Francie, kde byly uloženy dne 17. listopadu 1922 na obec-
ním hřbitově v Le Bourget. 
Nedávno byl jeho hrob renovován a opatřen novým náhrob-
kem. Iniciátorem opravy byl Sergej Dybov, Rus žijící ve Fran-
cii. Sergej Dybov je prezidentem sdružení Ruské paměti a člen 
památníku Normandie-Niemen. Sdružení vyhledává a udržuje 
památečná místa a hroby ruských a sovětských vojáků bojují-
cích v první a druhé světové válce na území Francie. 
Sté výročí nehody na Supích skalách u Teplic nad Metují při-
pomíná malá pamětní deska na místě nehody, na které je pou-
žit stejný portrét pilota, jako je na jeho hrobu ve Francii. 

Petr Hnyk 

 

Léto a začátek podzimu u mladých hasičů 
V červnovém vydání Ozvěn jsem psala o tom, jak probíhá ce-
loroční soutěžní a kvalifikační činnost mladých hasičů a hra 
Plamen.  
Našim družstvům mladších i starších se povedlo kvalifikovat 
do okresního kola již zmíněné hry Plamen. V Okrese Náchod 
je 48 kolektivů mladých hasičů. Ne každý se hry Plamen 
účastní, ale troufám si říct, že dvě třetiny určitě. Z tohoto počtu 
naše družstvo mladších žáků obsadilo překrásné 5. místo a 
družstvo starších žáků nádherné místo 8. Součástí okresního 
kola byl i okresní přebor v běhu na 60 metrů s překážkami. 
Štěstí zkusili téměř všichni. Opravdu bravurní kousek se pove-
dl Sabče Cirokové, která ve své kategorii soutěž vyhrála a tím 
se kvalifikovala Mistrovství České republiky v této disciplíně.  
Letní sezonu jsme zakončili soustředěním na myslivecké chatě 
na Bischofstejně. Součástí programu byla soutěž v Požárním 
útoku v Bohuslavicích. A poté spousta her a skupinových akti-
vit. Soustředění jsme zakončili slavnostním nástupem před 
starostou SDH, zhodnocením soutěžního roku a předáním pa-
mětních listů na sezonu a malé pozornosti dětem i vedoucím. 
Děkuji mysliveckému spolku Skály za možnost ubytování na 

ZPRÁVY OD HASIČŮ 

Z  HISTORIE 



chatě, moc se nám tam líbilo. 
V září jsme se s vervou vrhli na podzimní část celoročních 
soutěží. Hned na první z nich na Žernovských hrách družstvo 
mladších obsadilo 2. místo a družstvo starších místo 6. Týden 
nato jsme se rozjeli poprvé zkusit štěstí v disciplíně TFA (z 
anglického "toughest firefigher alive", volně přeloženo 
"nejtvrdší hasič přežije"). Děti soutěžily každé samo za sebe. 
Původně byl cíl vyzkoušet si, jak to vypadá. Každý 
z přihlášených poctivě trénoval. Tréninky byly zvláštní, proto-
že ani my vedoucí, jsme nevěděli, jak to vypadá a pracovali 
jen s textem propozic. A samozřejmě na místě byla spousta 
věcí a způsoby provedení úplně jinak. I přes to všechno máme 
mezi sebou opravdu „železné hasiče“. Jiřík Petrovský se v 
kategorii 6-8 let umístil na 2. místě, Monča Lulková 
v kategorii 9-11 let umístila taky na 2. místě a Anička Poláko-
vá v kategorii dorostenek opět na 2. místě (ta jako naše kroni-
kářka moc ráda pracuje se stříbrnou barvou, tak se jí to plní ).  
V neděli 25.9. ráno jsme se Sabčou Cirokovou vyrazili do Be-
nešova u Prahy, kde se konalo MČR v běhu na 60 metrů 
s překážkami. Závod jsme si všichni jeli prostě užít. Pro nás 
byl obrovský úspěch už to, že se Sabča kvalifikovala a dostala 
tu možnost se na takovéto závody jako účastník podívat. Den 
byl opravdu báječný, atmosféra závodů nepopsatelná, to fandě-
ní a podpora po každém odstartování to se prostě nedá popsat 
jinak něž „pecka“. Sabča se umístila na 111 místě ve své kate-
gorii, nutno ale dodat že z celé republiky. K jejímu úspěchu a 
odvaze se vůbec postavit na start moc gratuluji.  
No a naše zatím k dnešnímu dni poslední závody se konaly 
v sobotu 1.10. v Hronově.  Během září se naše „základna“ dětí 
rozrostla a dětí máme už více než 30. Do Hronova odjely dvě 
družstva našich „mazáků“ a jedno družstvo nováčků s nimi 
vyrazilo na zkušenou. Děti si soutěž užily a mladší „mazáci“ 
udělali Aničce do kroniky ve stříbrné barvě „čáru přes rozpo-
čet“ protože zápis bude dělat v barvě zlata. Moc jim k jejich 
výkonu gratuluji. Pro většinu z nich je to poslední sezóna 
v kategorii mladších a od příštího roku už budou běhat za star-
ší. Ať se jim sezona vydaří a přeji si, abych mohla vidět ještě 
víc rozjařených očí radostí z umístění.  
Do konce října nás čeká ještě víkendové soustředění 
v penzionu Metuje a pak „braňák“ v Mezilesí. Poté se začneme 
připravovat na naši lednovou soutěž Hasičský pětiboj, aby-
chom na domácí půdě neudělali ostudu. Tak se na mladé hasi-
če z celého okresu Náchod přijďte poslední lednovou sobotu 
do Sportcentra podívat a nás podpořit. 
Za hasiče přeji klidný a pohodový podzim plný barev.  
                                               Hanka Dziuba vedoucí kolektivu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Rekordní počet startujících na Běhu Teplickými skalami  
Povedený Horolezecký festival v Teplicích nad Metují uzavřel 
nedělní 29. ročník Běhu Teplickými skalami, zařazeného do 
seriálu Primátor cup a Velká cena východních Čech 2022. Ani 
ranní déšť neodradil 469 startujících, z nichž 308 běželo hlavní 
10 km dlouhý závod La sportiva cross a 161dětský Bufo Baby 
cross. V dlouhém běhu s novým začátkem a koncem zvítězil 
polický Ondřej Volák (37:51) o 1 minutu a 13 sekund před 
svým týmovým kolegou z Běžeckého klubu Náchod Pavlem 
Jelenem. Se ztrátou 1:43 minut vybojoval třetí místo Šimon 
Navrátil z Kapří tréninkové skupiny. Mezi ženami byla s ča-
sem 45:07 již po třinácté v historii nerychlejší Táňa Metelko-
vá, startující za Běžecký klub Náchod. Druhá doběhla se ztrá-
tou 1:44  Martina Trojáková (EPP pomáhej pohybem) a třetí (-
2:37) Klára Nejmanová ze stejného klubu jako vítězka. Vítěz-
ství mezi horolezci obhájil Drahomír Randa (HO TJ Sokol 
Stěžery) před Radkem Grohem a Filipem Krejčím. Stejně to-
mu bylo i mezi horolezkyněmi, kde prvenství obhájila Kája 
Grohová (Hudy sport) před Janou Juračkovou a Kristýnou 
Markovou. Nejpočetnějším týmem byl již tradičně SKI Police 
nad Metují. Více ve výsledcích, ke kterým můžete až do úterý 
30.8.2022 vznést případnou připomínku přes red-
point@seznam.cz. Děkujeme sponzorům a partnerům závodu, 
kterými byly firmy Hudy sport – La sportiva, Bufo, Pivovar 
Primátor Náchod, Sportiv Redpoint, AT Stěnava a Město Tep-
lice nad Metují.  
Již dnes se těšíme na shledanou na jubilejním 30. ročníku… 

Tomáš Čada – ředitel závodu 

 

Qayron Rallye Sudety 2022 – tisková zpráva 
Sportovní klub Redpoint team společně s Městem Teplice nad 
Metují a obcemi Broumovska uspořádal v sobotu 10. září 2022 
v pořadí již 28. ročník maratonu horských kol Qayron Rallye 
Sudety. Závodu, který se jel stejných na tratích jako v roce 
2021, se zúčastnilo v součtu 669 startujících, z nichž 315 jelo 
hlavní závod na 111 km (dokončilo 276), 196 středních 60 km 
(dokončilo 192) a 109 nejkratších 33 km (dokončilo 107). Mi-
mo to startovalo 44 dětí, rozdělených do 4 věkových kategorií 
na  závodech v městském parku. Hrozivá předpověď počasí 
poznamenala účast, ale nakonec se jelo sice za mokra ale po 
většinu času svítilo sluníčko, jen v závěru, kdy už většina star-
tujících byla v cíli, přišla hodinová bouřka. Hlavní závod vy-
hrál mezi muži vítěz z roku 2020 Michal Bubílek za 5:07:47 
(Kross BikeRanch Team), druhý dojel Dominik Buksa (-40s) a 
třetí skončil obhájce prvenství z roku 2021 Michal Kaněra (-
1:25min). Mezi ženami zvítězila již po třetí (2021 a 2018) Mi-
lena Kalašová (dříve Cesnaková) za 6:11:20 (K3 Performan-
ce), druhá dojela Lenka Fridrichová (-23:24min) a třetí Nikol 
Flašarová (-40:33min). Na 60 km distanci zvítězili Filip Seidl 
(Head Pro Team Opava) a Andrea Maťhová (Ghost team) a na 
nejkratší 35 km trati vyhráli Dominik Kvitský (Cykloklub Ji-
čín) a Nicol Bezstarosti (Bakako Nová Paka). Z více než 30 

jednokolkařů byl na nejkratší trati nejrychlejší Slovák Milan 
Švider (2:23:52), běžce vyhrál Tomáš Tryzna (2:54:56) a běž-
kyně Johana Macková (3:14:47). Více ve výsledcích.  
V pátek se v 17 hodin otevřela kancelář závodu v kině i občer-
stvení a prodejní stánky na náměstí, mezi kterými vynikal stá-
nek Qayron s historickými horskými koly všech značek i svý-
mi novými modely. O půl hodiny později začal na náměstí hrát 
Vrchol drzosti a v 19 hodin Adept Blues Band. Od 20 hodin 
byla na pódiu ředitelem závodu Tomášem Čadou a jeho mode-
rátorem Milanem Roudnickým předána VIP čísla Janu Pohlo-
vi, který jako jediný dokončil všechny ročníky, Vénovi Horny-
chovi, který startoval pokaždé a Janu Hruškovi, který jako 
jediný zvítězil v bajkové i silniční verzi Sudet.    
 
V sobotu úderem 8. hodiny odstartoval závod na 111 km a v 9 
hodin závod na 60 a 35 km. Dětské závody se odehrály na ok-
ruzích v městském parku. Servis na 8 občerstvovacích stani-
cích zajišťovaly jednotlivé obce. O zdravotní zajištění se po-
starala firma Safres a mimo několika ošetření na místě k žád-
nému vážnému úrazu nedošlo. Školní jídelna připravila jídlo 
pro všechny startující i pro pořadatele a pivovar Primátor po-
skytl nealko pivo a malinovku. Ve sportcentru byly sprchy a 
úschovna kol, jejichž mytí zajišťovali v parku tepličtí hasiči. 
Odpoledne se na náměstí uskutečnily workshopy a soutěže 
jednokolkařů a představil se tam i trojnásobný mistr světa v 
biketrialu Petr Kraus. Po vyhlášení výsledků a předání putov-
ních cen od Petra Kysely následovala tombola s 28 cenami, 
kde bylo hlavní cenou horské kolo Qayron, které vyhrál polic-
ký Vojta Sulzbacher. 
 
Na trati se fotilo a natáčelo jako o život, mimo osobních fotek 
a pamětních listů od Fotokocian, fotili také Miloš Kleiner a 
Zdeněk Šulc. Reportáž s fotografiemi najdete na webu Qayron 
Bike, další videa, fotky a reportáže na Rallye Sudety 
|Facebook. 
  
Děkujeme našim hlavním partnerům, kterými byly firmy Qay-
ron, Coca-cola Česká a Slovenská republika, 3F vision, Pivo-
var Primátor Náchod, Astratex, Eleven. Děkujeme i dalším 
partnerům Sudet, dobrovolným pořadatelům, Městu Teplice 
nad Metují a Sdružení obcí Broumovsko za pomoc a technické 
zajištění závodu. Dále děkujeme starostům obcí Adršpach, 
Křinice, Suchý Důl, Martínkovice, Božanov, Machov, Vysoká 
Srbská, Bezděkov a Police nad Metují za zajištění kontrolních 
stanovišť a občerstvovacích stanic, stejně jako restauracím 
Amerika, Na Vysoké Srbské, Na hrázi a U Malíka za poskyt-
nutí zázemí. Poděkování patří Policii DI Náchod, Policii Police 
n. M. a teplickým, adršpašským, machovským i bezděkov-
ským hasičům za pomoc při zajištění přejezdů silnic. Děkuje-
me také všem věrným, startujícím závodníkům i fanouškům na 
trati.  
 
Na shledanou 9. září 2023 v Teplicích nad Metují na 29. 
ročníku QAYRON RALLYE SUDETY.  

Tomáš Čada- ředitel závodu  

ZE  SPORTU 
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Na 13. ročník  
    Teplicko-adršpašské 33 konaný pod 

Spolkem RADOST 
a 33. ročník celkově  

           dorazilo 1333 startujících  
Ano. Tento nadpis jsme si nevymysleli. To píše sám život. 

 
Takže jaký byl vlastě tento 33 ročník? Jaké bylo počasí? 

Předpověď počasí nám tradičně slibovala déšť ale i sluníčko. 
Takže vlastně normál, na který jsme si již zvykli. Jen ta kom-
binace chladného počasí - tak to byla pro nás novinka. Přes 
den maximálně 10°C. To za 13 let, co tento pochod organizu-
jeme, jsme ještě neměli (nebo si již nepamatujeme). Probou-
zím se ve 3 ráno. Mám lehké spaní. Dělám zásadní chybu. 
Koukám se na aktualizaci předpovědi počasí, které nově říká, 
déšť už v 8 ráno. No tak to je v pytli. Zjišťuji, že Jirka Štěpá-
nek taky nespí. Začínáme pociťovat skepsi. Jestli nám déšť 
vezme vše, na čem jsme celý rok průběžně pracovali…. Nako-
nec vstáváme ve 4 hodiny. Ohřát vodu, snídaně, nachystat při-
hlášky a už jen čekat. Čekat na to počasí a čekat na první 
účastníky. První začínají chodit už před šestou ranní. Je to ale 
slabé. Asi všichni koukali na předpověď. Je osmá hodina. Ne-
prší a intenzita v počtu účastníků začíná stoupat. Přesto stále to 
není tak jak jsme zvyklí z minulých let. Je devět. Stále neprší a 
účast začíná až nyní vypadat slibněji. Už je nám ale jasné, že 
rekord nepadne. Říkáme si, že budeme rádi nad číslo 1000. 

 Po sečtení přihlášek už se nám ukazuje celkové číslo 1333 
účastníků. Takže nakonec super. Navíc, když zpětně vidím, jak 
nedělní ráno propršelo, jak pondělí propršelo skoro celé, tak 
vím, jaké jsme zase měli štěstí.  

Na pěších trasách byly počty účastníků následující: 
DPL + TA6    354 startujících  (407) 
TA 16             482 startujících  (555) 
TA 25             172 startujících  (199) 
TA 33             246 startujících  (247) 
TA 50               36 startujících   (49) 
Na cyklo trasách byly počty účastníků následující: 
CYKLO  30     26  startujících   (42) 
CYKLO  50     17  startujících   (27) 
Celkem: 1333  (1526) startujících 
(údaje v závorce—počty startujících v roce 2021) 
 

Nejvzdálenějšího účastníka evidu-
jeme z Kanady. Je jím Steve Lynar.  
Nejmladším účastníkem se stal 
Vojta Vojta. Nejstarším účastníkem 
byla paní Ludmila Volejníková, 
(ročník 1939–83 let). Nejpočetnější 
skupinu evidujeme z Děčína v po-
čtu 16 lidí. Jedná se o skupinu, 
která k nám jezdí pravidelně již 
několik let. Na druhém místě byla 
skupina z polské Poznaně. Přijeli 
k nám také už po třetí. Těší nás, že 
se k nám turisté rádi vrací. Všichni 

jmenovaní byly obdarování dárkovým balením piva Krakonoš 
a svíčkami od našeho partnera – Ztrade Broumov. 
V rámci doprovodného programu opět vystoupila pro nás již 
tradiční skupina Slaveňáci a dále Michal Tučný revival Plzeň a 
kapela Drums and Guitars. 

Hlavní poděkování letos věnuji mé pravé ruce. Jirkovi Ště-
pánkovi. Bez jeho pomoci a obětavosti nevím, jak bych vůbec 
byl schopen pochod připravit. Minimálně příprava a značení 
tras je jeho doménou. Stejně jako např. jeho funkce pokladníka 
na pochodu. Jirko. Děkuji Ti. 

Poděkování rovněž patří Městu Teplice nad Metují za fi-
nanční a zejména materiální pomoc. Poděkování dále patří 
soukromým subjektům (Stavby Myška – hlavní partner pocho-
du, Z-Trade s.r.o.,Valenta Tomáš – technickydozor.eu, Mel-
chior House, Hobra-Školník s.r.o.,  Zámecký hotel Bischof-
stein – Volk Pavel, Bernard Lainka, Rest.TU – Radvanice,  
Infrastav Trutnov, Farma Bošina, Autokemp Bučnice, Apart-
mány ve Mlýně, Granit Lipnice s.r.o., CDS Náchod s.r.o., Po-
traviny – Petra Koderičová, Pekárny a Cukrárny Náchod, 
KOMAP Dědov, Pekařství Kubovčíkovi, Tiskárna Knopp, 
reklamní agentura MACH.cz..Děkujeme vám. Za všechny ze 
Spolku RADOST a Teplicko-adršpašské 33,  

Pavel Borna 

 

 

Své „ANO“ si řekli 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
dne 3. září 2022 v Lachově - Penzion Kačeří 
Radek Matoušek  a  Lucie Černá, 
 
dne 5. září 2022 na louce nad Zdoňovem 
Otakar Chaloupka  a  Gabriela Věchetová, 
 
dne 10. září 2022 ve Zdoňově na statku 
David Tibitanzl  a  Barbora Sloupová, 
 
dne 10. září 2022 v Teplicích nad Metují – sál střední školy 
Michal Hanzl  a  Jana Pavelková, 
 
dne 10. září 2022  v Lachově – Penzion Kačeří 
Ott Rabi  a  Tereza Rudolfová, 
 
dne 13. září 2022 v areálu Domova Dolní zámek 
Jiří Lamač  a  Věra Venclová, 
 
dne 17. září 2022 ve Zdoňově na statku 
Zdeněk Škvrna  a  Simona Ondráčková, 
 
dne 17. září 2022 na Bischofsteině – vyhlídka na hradě 
Jiří Pachole  a  Marta Raková, 

 

dne 24. září 2022 ve Zdoňově na statku 
Dan Vetterle  a  Kateřina Doulová.  
 
 

     Novomanželům přejeme hodně štěstí !!! 
 

J. Záleská, matrikářka 

SPOLEČENSKÁ  KRONIKA 



 

 
 

David Lagercrantz - TEMNOTA 
Švédský bestsellerista David Lagercrantz přichá-
zí s novou detektivní sérií a jedinečnou dvojicí 
vyšetřovatelů: charismatickým profesorem Han-
sem Rekkem a odhodlanou policistkou Micaelou 
Vargasovou. Případ, který řeší, se zpočátku zdá 
banální – krátce po dohrání fotbalového zápasu 
v jedné stockholmské čtvrti byl zabit rozhodčí. Z 
vraždy je obviněn Beppe Costa, otec jednoho z 
hráčů, důkazy do sebe zapadají. Rozhodčí Jamal 

Kabir byl ale afgánský uprchlík, píše se rok 2003 a v Iráku zuří 
válka. A někdo má až příliš velký zájem na tom, aby se Costa 
co nejdřív přiznal a nikdo nepátral po Kabirově minulosti...  
 
Štěpán Javůrek - SUDETSKÝ DŮM 

Je léto 1945, krátce po válce. Mnohé české rodiny 
míří do Sudet, aby zde zabraly domy po odcházejí-
cích Němcích. Jiří a Marie Smolíkovi, společně se 
synem Františkem, dorazí s celým svým skrom-
ným majetkem do podhorské vsi Glasendorf. Tady 
úřaduje krutý a cynický národní správce a člen 
rudé gardy Vojtěch Tomeček. Svým žoviálním a 
podlézavým způsobem nabízí rodině krásný sudet-
ský dům. Dům Smolíkovy okamžitě nadchne, má 

jen jeden nedostatek. Dosud v něm žije původní německá rodi-
na, která čeká na odsun. Všichni se tak musejí načas naučit žít 
ve společné domácnosti. Jedni, kteří jsou zde novými pány, ale 
musejí trpět staré obyvatele domu. A druzí, kteří zde žili celý 

život, ale teď jsou tu vlastně cizí. A v pozadí toho všeho se 
objevují staré křivdy a rány, které způsobila válka...  
 
Harlan Coben - ŘÍKEJTE MI WIN 

Bohatá dědička Patricia Lockwoodová byla před 
lety unesena a měsíce držena neznámo kde. Po-
dařilo se jí uprchnout, ale věci ukradené její rodi-
ně se nikdy nenašly. Až do současnosti, kdy je 
ve svém bytě nalezen zavražděný samotář a dva 
pozoruhodné předměty: Vermeerův obraz a kufr 
s iniciálami WHL3. Windsor Horne Lockwood 
III., zvaný Win, neví, jak se tam jeho kufr a ro-
dinný obraz ocitly. Jeho zvědavost ještě vzroste, 

když se od FBI dozví, že muž, který unesl jeho sestřenici, se 
podílel i na domácím terorismu. Oba případy jsou záhadou už 
celá desetiletí, ale Win je oproti FBI ve výhodě: má osobní 
vztah k případu, je nechutně bohatý a vlastní jedinečnou značku 
spravedlnosti.  
 
Shari Lapena - JEJÍ KONEC 

Stephanie a Patrick jsou novomanželé, kterým 
se právě narodila dvojčata. I když je Stephanie 
vyčerpaná z nedostatku spánku a staráním se o 
miminka, je si jistá jednou věcí - má vše, po čem 
kdy toužila. Potom se ale objeví žena z Patricko-
vy minulosti a na povrch vyplují tajemství o 
něm a jeho první manželce. Její smrt byla přeci 
nehoda - nebo byla zavražděna?  
Patrick tvrdí, že je nevinný, a tohle všechno jsou 

jen pouhé plytké pomluvy. Ale říká pravdu? Neudělala Stepha-
nie osudovou chybu? 
 
Ruta Sepetys - MUSÍM TĚ ZRADIT 

Rumunsko, 1989. Sedmnáctiletý Cristian Flo-
rescu sní o tom, že se stane spisovatelem, ale 
Rumuni nemají svobodu snít. Režim diktátora 
Nicolaea Ceauşesca provází izolace a strach. Na 
Cristiana se zaměří tajná policie a nutí ho, aby 
donášel na své blízké. Mladík se rozhodne ris-
kovat vše, aby odkryl pravdu o režimu a ukázal 
světu, co se v jeho zemi děje. Když přijde čas, 
dychtivě se připojí k revoluci a je odhodlaný 

bojovat za změnu. Jaká je však cena za svobodu?  
 
Arnošt Vašíček - OPERACE SFINGA 

Detektivní případy s puncem nadpřirozena V 
pracovně uzamčené zevnitř je nalezena mrtvola 
úspěšného spisovatele. Na místo přijíždí komi-
sař Marten, aby odhalil příčinu smrti. Netuší 
ještě, že jde o první ze série tajemných zločinů, 
které bude mít za úkol rozluštit. Když se v pří-
mém ohrožení ocitne i jeho sestra, začne to být 
poněkud osobní. Proč mu osud staví do cesty 
záhadná úmrtí? Může racionálně smýšlející 

moderní člověk připustit, že existuje něco, co nás přesahuje? 
Marten má pocit, jako by mu dávala hádanky sama sfinga. Naš-
těstí nemusí odpovědi hledat sám. Zdá se, že se v jeho okolí 
pohybuje hned několik neobyčejně schopných jedinců…  
 
Danuta Chlupová - JIZVA 

Katarzyně je něco přes čtyřicet a za celý život 
nevytáhla paty z rodného Polska. Teď však má 
pro svou firmu otevřít novou pobočku v Ostravě. 
Od studenta Martina, kterého zaměstná jako tlu-
močníka, se dozví o tragické historii blízké ves-
nice Životice: v srpnu 1944 zde nacisté v odvetě 
za partyzánský útok na příslušníky gestapa za-
střelili během jednoho nedělního rána třicet šest 
mužů. Katarzyna dojde k názoru, že dávný nacis-

tický masakr může mít spojitost s její devadesátiletou tchyní. 
Na vlastní pěst rozjede pátrání – netuší ale, že pro vztahy v její 
rodině to může mít osudové následky.  
 

MĚSTSKÁ  KNIHOVNA 

VÝBĚR  Z  KNIŽNÍCH  NOVINEK 



 

Přijeďte diskutovat do Broumova s prezidentskými 
kandidáty 
Právě byl spuštěn online předprodej vstupenek na 9. roč-
ník konference Broumovské diskuse. Ten se uskuteční ve 
dnech 2.–5. listopadu 2022 v prostorách broumovského 
kláštera. Tématem diskusní konference je Solidarita a 
sounáležitost. Jeden z diskusních panelů bude hostit prezi-
dentské kandidáty. Připraven bude i bohatý doprovodný 
program.  
Konference, na které se nespěchá. Takové je motto Broumov-
ských diskusí, které počátkem listopadu pozvou do broumov-
ského kláštera řadu inspirativních hostů z celé České republiky 
a letos nově i ze zahraničí. Mezi hosty bude i pětice prezident-
ských kandidátů. 
„Téma solidarita a sounáležitost bylo v našem výběru na hor-
ních příčkách už déle, ale v březnu, kdy jsme téma definitivně 
potvrzovali, získalo kvůli agresi Ruska na Ukrajině určitou 
urgenci. Zároveň jsme si uvědomovali, že bude mít jiný význam 
v listopadu, po opadnutí až v té chvíli nevídané shody. Zároveň 
je to téma, které je aktuální po staletí i mimo kontext mimořád-
ných aktuálních událostí a je třeba ho diskutovat, aby společ-
nost mohla soudržně existovat s rozvíjet se,“ uvedl Jan Škol-
ník, zakladatel Broumovských diskusí a Agentury pro rozvoj 
Broumovska.  
Svou účast přislíbili tito hosté: Norbert Lammert (býv. předse-
da Německého spolkového sněmu, předseda Konrad-Adenauer
-Stiftung), Daniel Kroupa (politolog, pedagog), Mikuláš Krou-
pa (zakladatel a ředitel organizace Post Bellum), Karin Lednic-
ká (spisovatelka), Pavel Pola (rektor, kostel Pražského Jezulát-
ka), Eugenie Číhalová (členka Rady vlády pro národnostní 
menšiny), Vojtěch Boháč (novinář), Jan Barta (investor, filan-
trop) nebo Martin Vohánka (zakladatel společnosti Eurowag, 
spoluzakladatel Nadace BLÍŽKSOBĚ). Další jména jsou v 
jednání. Konferenci budou moderovat novináři Světlana Wi-
towská, Michael Rozsypal, Martina Mašková a Daniela Brůho-
vá.  
Konference je přístupná veřejnosti, pro kterou bude připraven 
bohatý doprovodný program: koncerty Kristina Barta Quartet 
nebo Ivo Kahánka s laureátem mezinárodní soutěže Broumov-
ská klávesa, prohlídka kláštera, ranní meditace, návštěva vý-
stavy v Dětské galerii Lapidárium, společenská číše vína, mše 
v klášterním kostele či komentovaná prohlídka broumovské 
skupiny kostelů, která byla letos zapsána mezi národní kulturní 
památky.  
Vstupné na jednotlivé panely je 200 Kč, v nabídce je také zvý-
hodněný balíček na celý program konference nebo balíček na 
podporu konference. Vstupenky je možné koupit online na 
úvodní straně webu www.broumovskediskuse.cz. 

Kateřina Ostradecká 
Agentura pro rozvoj Broumovska 

 

 
 

Dne 18.11.2022 nebudou v provozu naše ordinace.  
V případě akutního problému navštivte odpovídají-
cí ambulanci v nemocnici.  
 
Omezení ordinační doby naleznete na 
www.venkovskylekar.cz 
 

MUDr. Ladislav Záveský 
 
 
 

 
 
 

Nabízíme k pronájmu nebytové prostory  
v centru města, nám. Aloise Jiráska, čp. 279, (bývalá Dia-
konie, půjčovna koloběžek).  
Nebytové prostory se nacházejí v přízemí bytového domu, 
užitná plocha cca 43 m², vchod přímo z ulice, výloha, sociální 
zázemí (WC, umyvadlo). Objekt je vhodný pro prodejny, služ-
by a malé výrobny, atd. Další informace p. Zápotočný, tel. 
498 019 996 
 
 
Nabízíme Vám k pronájmu nebytové prostory v centru 
města, ul. Zámecká, čp. 117, Teplice nad Metují 
(vietnamská prodejna textilu). Nebytové prostory se nachá-
zejí v přízemí bytového domu, užitná plocha cca 93 m², vchod 
přímo z ulice, výloha, sociální zázemí (WC, umyvadlo).  
Objekt je vhodný pro prodejny, služby a malé výrobny, atd. 
Další informace p. Zápotočný, tel.: 498 019 996. 
 

 
 
 

 
 
 

TEPLICKÉ OZVĚNY * periodický tisk územního samo-
správného celku, vydává Město Teplice nad Metují nákladem 
700 výtisků.  
Vychází jako měsíčník, redakční uzávěrka je 20. každého mě-
síce. Registrační číslo MK ČR E 11959. Za obsah článků od-
povídají autoři. Nevyžádané rukopisy a fotografie nevracíme. 
Tisk: Centrum služeb Broumov s.r.o. 

Kontakt: ozveny@teplicenadmetuji.cz  
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ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 
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